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                                                            Protokół nr 1/24 

z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 20 maja 2024 r. 

Ad 1. 

Otwarcia posiedzenia stwierdzenia prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych, 

kierowników, dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska. Obrady 

rozpoczęto 20 maja 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:34 tego samego dnia. 

Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków komisji. 

Obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum  

za pomocą systemu eSesja oraz podpis na liście obecności (lista stanowi załącznik do nin. 

protokołu). Przewodnicząca poinformowała, że obrady komisji są prawomocne. Obrady odbyły 

się w sali konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu.  

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

Obecni: 

1. Marzanna Gądek-Radwanowska 

2. Elżbieta Kozakiewicz 

3. Anna Kras 

4. Małgorzata Lipczyńska 

5. Halina Mińczuk 

6. Ewa Odulińska 

7. Marek Piasecki 

8. Marcin Wołyniec 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Joanna Hariasz, skarbnik miasta. 

2. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

3. Klaudiusz Widera, radca prawny; 

4. Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu; 

5.      Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w 

Kędzierzynie Koźlu; 

 

proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór wiceprzewodniczącej/cego Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta  

Kędzierzyn-Koźle. 

3. Wnioski do porządku obrad. 

4. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023 w zakresie 

działania komisji (sprawozdanie z wykonania budżetu miasta jest zamieszczone 

w informatorze eSesja)  

5. Wniosek o przyspieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem 

pozostałych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu 

socjalnego lokalu - PMS.7143.1.28.2019. 

6. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych 

osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu 

przeznaczonego do najmu socjalnego - PMS.7143.1.42.2015. 

7. Informacja o działaniach asystenta rodziny w roku 2023. 



2 
 

8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2023 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-

Koźlu za rok 2023 r. 

10. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

11.  Zakończenie obrad. 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że wpłynął projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia Programu osłonowego Gminy Kędzierzynie-Koźlu ,,Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024, poddała pod głosowanie o wprowadzenie go do porządku komisji.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego Gminy Kędzierzynie-Koźlu ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

3. Wybór wiceprzewodniczącej/cego Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta  

Kędzierzyn-Koźle. 

4. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023 w zakresie 

działania komisji. 

5. Wniosek o przyspieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem 

pozostałych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu 

socjalnego lokalu - PMS.7143.1.28.2019. 

6. Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych 

osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu 

przeznaczonego do najmu socjalnego - PMS.7143.1.42.2015. 

7. Informacja o działaniach asystenta rodziny w roku 2023. 

8. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2023 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-

Koźlu za rok 2023 r. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego Gminy 

Kędzierzynie-Koźlu ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024, 

11. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

12.  Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. 

Wybór wiceprzewodniczącej/cego Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska zgłosiła kandydaturę radnej Małgorzaty Lipczyńskiej.  

Nie zgłoszono więcej kandydatur. 

Radna Małgorzata Lipczyńska wyraziła zgodę.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poddała pod głosowanie: 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zamknięcie listy kandydatur na wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych .  

 

Radna Marzanna Gądek-Radwanowska zgłosiła problem ze sprzętem poinformowała, że w 

głosowaniu jest ,,za”.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, 

Marek Piasecki, Marcin Wołyniec, Marzanna Gądek-Radwanowska 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poddała pod głosowanie kandydaturę radnej 

Małgorzaty Lipczyńskiej na wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych.  

 

Głosowano w sprawie: 

Radna Małgorzata Lipczyńska kandydatka na wiceprzewodniczącą Komisji Spraw 

Społecznych.  

 

Radna Marzanna Gądek-Radwanowska zgłosiła problem ze sprzętem poinformowała, że w 

głosowaniu jest ,,za”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin 

Wołyniec, Marzanna Gądek-Radwanowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Lipczyńska 

 

 

Ad 4. 

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023 w zakresie 

działania komisji (sprawozdanie z wykonania budżetu w formie elektronicznej stanowi 

załącznik do nin. protokołu) 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że RIO udzieliło pozytywnej opinii 

do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023, otworzyła dyskusję. 

 

Radny Marek Piasecki zapytał czy na przyszły rok zaplanowano wyższe środki finansowe na 

zadania związane sprawami społecznych.   

 

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że pieniądze na podstawowe zadania są 

zabezpieczone w budżecie miasta. Również gmina Kędzierzyn-Koźle jako jedna z nielicznych 

gmin opłaca mieszkańcom badania profilaktyczne, zabezpieczając na to zadanie środki  

w budżecie miasta.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że wszystkie zadania dot. spraw 

społecznych są realizowane, utrzymanie mieszkań i wszystkie zadania z zakresu spraw 

społecznych, utrzymywanie domów dziennego pobytu są drogie. W ubiegłym roku wszystkie 

zadania zaplanowane w budżecie zostały wykonane.  Przewodnicząca poddała pod głosowanie: 

 

Głosowano w sprawie: 

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023 w zakresie 

działania komisji..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 8 głosów ,,za” zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za rok 2023 (w zakresie działania komisji). 

 

 

Ad 5.  

Wniosek o przyspieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem 

pozostałych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu 

socjalnego lokalu - PMS.7143.1.28.2019 (wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali wniosek o przyspieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z 

pominięciem pozostałych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

najmu socjalnego lokalu - PMS.7143.1.28.2019, z którym się zapoznali, najemca nie dba o 

lokal, notorycznie zakłóca spokój i ciszę, ma zaległości czynszowe.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję. 

 

Radna Halina Mińczuk poinformowała, że komisji został przedłożony wniosek, najemca nie 

dba o lokal, notorycznie zakłóca spokój i ciszę, są ciągłe interwencje Policji, lokal jest w 

wspólnocie mieszkaniowej, nie przestrzega regulaminu porządku mieszkalnego, najemca ma 

spore zaległości czynszowe, należy osobę przenieść do innego lokalu socjalnego.   

 

Radny Marek Piasecki zapytał czy są prowadzone notatki, że osoba grozi współmieszkańcom, 

skoro były zgłoszenia na Policję  to w jego ocenie występuje zagrożenie życia i zdrowa 

sąsiadów. Nie może uwierzyć, że sędzia na podstawie dokumentacji, nakazuje wskazanie tego 

lokal socjalnego.  

 

Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu, wyjaśniła, że na podstawie dokumentów  z MZBK, wydział 

PMS przygotował pismo o przyspieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z 

pominięciem pozostałych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

najmu socjalnego lokalu. Zwróciła się o to Komenda Powiatowa Policji, na podstawie notatek 

z kwietnia 2024 r. gdyż pani zaburza spokój mieszkańców i wniosek został przygotowany 

niezwłocznie i jest kierowany na najbliższe posiedzenie. Nie ma wiedzy o zachowaniu z 

poprzednich okresów, czy w okresie kiedy były prowadzona sprawa o eksmisję z lokalu osoba  

nie ma wiedzy jak zachowywała się pani. Wydział będzie  szukać odpowiedniej lokalizacji dla 

pani. W notatek Policji podejrzewa się osobę o zaburzenia psychicznych i osoba zostanie  

skierowana do właściwych organów o zajęcie się tą osobą. Obecnie jak najszybciej należy 

pomóc sąsiadom, którzy się boją i mają trudne życie.  

 

Radna Halina Mińczuk wyjaśniła, że radny zadał pytanie czy wszystkie dokument kierowane 

są do sądu, informuje że jeżeli są skargi mieszkańców to wszystkie pisma do Policji z 

odpowiedzą z interwencji, sąd może wykorzystać dokumentację z informacją o interwencjach 
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i przebiegu. Cała dokumentacja jest kierowana, pisma są dowodem. Osoba jest 

niezrównoważona i należy zająć się tą sprawą.  

 

Radna Marzanna Gądek-Radwanowska poinformowała, że w jej ocenie sprawa nie jest prosta 

ale z czysto ludzkiego punktu widzenia, nie można osoby wyrzucić z mieszkania, skoro jest 

osobą u której podejrzewa się zaburzenia psychiczne. Konieczne jest, aby osoba uzyskała 

pomoc lekarską, bo być może prowadzona przez lekarzy psychiatrów wróci do normalnego 

funkcjonowania. Wstrząsem dla niej było by pozbawienie mieszkania, ale rozumie również 

roszczenia sąsiadów.  

 

Radna Halina Mińczuk wyjaśniła, że o tym decyduje sąd, czy zostanie przydzielony lokal 

socjalny czy lokal tymczasowy. Z lokalu tymczasowego jest eksmitacja do hotelu i w tym 

czasie osoba powinna znaleźć lokum dla siebie lub poddać się leczeniu. Bo skoro osoba kieruje 

groźby to należy reagować, bo zagrożone jest życie mieszkańcom  

 

Maja Dobber-Mrożek, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu, wyjaśniła, że pani nie zostanie wyrzucona na ulicę, tylko 

zostanie jej wskazany lokal socjalny w takiej lokalizacji, by była najmniej uciążliwa. Jeżeli 

tylko podpisze umowę bo uprawnienia o najmu lokalu socjalnego posiada.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że wyrzucić osobę na bruk wbrew 

pozorom nie jest łatwo. To bardzo długi i trudny proces. Poddała pod głosowanie: 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o przyspieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem pozostałych 

osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu socjalnego lokalu - 

PMS.7143.1.28.2019.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Kras 

 

Komisja stosunkiem głosów: 7 głosów ,,za”, 0 głosów ,,przeciw”, 1 głos ,,wstrzymujący się”, 

pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.  

 

Ad 6.  

Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych 

osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu 

przeznaczonego do najmu socjalnego - PMS.7143.1.42.2015 (wniosek stanowi załącznik do 

nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia 

lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego - PMS.7143.1.42.2015, z którym się zapoznali. 

Mieszkaniec prosi o zmianę lokalu z dużego na mniejszy.  

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję. 
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Radna Halina Mińczuk poinformowała, że mieszkanka wystąpiła o zmianę lokalu dużego na 

mniejszy ponieważ ma niski dochód a bardzo wysokie opłaty, a ze względu na metraż 

mieszkania nie może starać się o dodatek mieszkaniowy. Ma również zaległości czynszowe.  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że wnioskodawczyni rozsądnie ocenia 

swoją sytuację, prosi o pomoc. Poddała pod głosowanie:  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o wskazanie lokalu przeznaczonego do najmu socjalnego z pominięciem innych 

osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu 

przeznaczonego do najmu socjalnego - PMS.7143.1.42.2015..  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 8 głosów ,,za” zaopiniowała  

ww. wniosek. 

 

Ad 7.  

Informacja o działaniach asystenta rodziny w roku 2023 (informacja stanowi załącznik do 

nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Informacja o działaniach asystenta rodziny w roku 2023” 

z którym się zapoznali. Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że obecny 

punkt i kolejne są monotematyczne i łączą się ze sobą, wszystkie dotyczą spraw z zakresu 

pomocy społecznej na rzecz mieszkańców. Z przedstawianych sprawozdań wynika jako dużo 

zadań jest realizowanych przez MOPS. Przewodnicząca otworzyła dyskusję: 

 

Radna Halina Mińczuk zapytała czy jest wystraczająca  ilość asystentów na 68 rodzin i ile lat 

współpracuje asystent z rodzinami. Czy został osiągnięty cel pracy.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że objęcie przez rodzinę asystenturą jest na wniosek rodziny bądź na podstawie 

pracownika socjalnego lub postanawiania sądu. W gminie Kędzierzyn-Koźle pracują 4 

asystenci mają pod opieką 68 rodzin, a każdy asystent  pracuje z  15 rodzinami. Przeważnie 

rodziny objęte są opieką przez okres 3 lat. Rodzina musi zgodzić się na współpracę. Asystent 

pomaga w kontakcie ze szkołą, świetlicami socjoterapeutycznymi, sądem, w załatwianiu 

formalności. Asystent wskazuje rodzicom jak należy funkcjonować i wychowywać dziecko, 

stosować kary i zachęt. Nie ma rodzin oczekujących.  Największym sukcesem dla asystentów 

jest kiedy rodzina po pewnym okresie zaczyna normalnie funkcjonować.  

 

Radna Halina Mińczuk zapytała czy asystenci współpracują ze świetlicami 

socjoterapeutycznymi. 

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że asystenci współpracują ze świetlicami socjoterapeutycznymi, wskazują 

rodzinom potrzeby dziecko po szkole lub przedszkolu uczęszczało na zajęcia w świetlicy. W 

wyjątkowo trudnej sytuacji wszystkie służby ustalają kroki działań. Aby przyniosło jak 

najlepsze efekty.  
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Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska zapytała czy działania są 

skoordynowane. Czy działaniami są objęte z rodzinami z dziećmi, czy również bez dzieci.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że asystenci diagnozują rodziny, opracowują plan działania, wspólnie z 

koordynatorem, kierownikiem działu środowiskowego, co trzy miesiące są sporządzane 

sprawozdania z działań w poszczególnych rodzinach, odbywają się z przełożonym w gabinecie 

dyrektora. Co zostało wykonane, czy zostały osiągnięte efekty, czy współprace można 

zakończyć. Rodziny wielokrotnie nie realizują zamierzonych celów i zadań, mimo wielkiej 

pomocy asystenta, nie wykorzystują wskazówek  praktycznych w życiu,  nie realizuje wspólnie 

wpracowanych celów i zadań. To wszystko zależy od rodziny. Działania koncentrują się 

przeważnie dla rodzin z dziecka lub z rodzinami którym odebrano dzieci, praca ma polegać na 

pomocy rodzicom, aby dzieci powróciły do domu. Niestety do domów rodzinnych z pieczy 

zastępczej nie wiele dzieci wraca.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisja Spraw Społecznych 

zapoznała się i przyjęła ww. informację. 

 

 

Ad 8.  

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2023 rok (informacja 

stanowi załącznik do nin. protokołu). 

  

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny ,,Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy 

Kędzierzyn-Koźle za 2023 rok” z którym się zapoznali. Przewodnicząca komisji Ewa 

Odulińska poinformowała, że obecny punkt i kolejne są monotematyczne i łączą się ze sobą, 

wszystkie dotyczą spraw z zakresu pomocy społecznej na rzecz mieszkańców.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że temat ,,Ocena Zasobów Pomocy Społecznej dla Gminy Kędzierzyn-Koźle 

za 2023 rok”, oraz ,,Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kędzierzynie-Koźlu za rok 2023 r.” to tematy które ścisłe się łączą ze sobą, obejmują zadań 

określonych w ustawie o pomocy społecznej znajdują się w szczególności:  

− przyznawanie i wypłacanie przewidzianych ustawą świadczeń, 

− praca socjalna, 

− analiza i ocena zjawisk rodzących zapotrzebowanie na świadczenia z pomocy 

społecznej,  

− realizacja zadań wynikających z rozeznanych potrzeb społecznych, rozwijanie 

nowych form pomocy społecznej i samopomocy w ramach zidentyfikowanych 

potrzeb,  

− współpraca i współdziałanie z organizacjami społecznymi i pozarządowymi, kościołem 

katolickim, innymi kościołami, związkami wyznaniowymi oraz osobami fizycznymi i 

prawnymi w zakresie pomocy społecznej.  

Zadania, jakie realizuje Ośrodek, wynikające z ustawy o systemie oświaty to przyznawanie 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym (stypendia szkolne i zasiłki szkolne). 

Zadania określone ustawą o świadczeniach rodzinnych obejmują w szczególności przyznawanie 

oraz wypłatę niżej wymienionych świadczeń:  

− zasiłków rodzinnych wraz z dodatkami, 
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− świadczeń opiekuńczych (zasiłków pielęgnacyjnych, świadczeń pielęgnacyjnych, 

specjalnych zasiłków opiekuńczych), 

− jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia dziecka,  

− świadczeń rodzicielskich. 

Z ustawy o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów wynika wypłacanie świadczeń dla 

opiekunów. 

Zadania określone ustawą o pomocy osobom uprawnionym do alimentów obejmują zwłaszcza: 

− przyznawanie oraz wypłatę świadczeń z funduszu alimentacyjnego,  

− działania podejmowane wobec dłużników alimentacyjnych.  

Zadania określone ustawą o przeciwdziałaniu przemocy domowej obejmują: 

− opracowanie i realizację gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i 

ochrony ofiar przemocy domowej, 

− prowadzenie szeroko rozumianych działań profilaktycznych, 

− ograniczanie problemu przemocy domowej, 

− prowadzenie działań edukacyjnych w zakresie zjawiska przemocy domowej.  

Zadania określone ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej obejmują m.in.:  

− pracę z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych poprzez zapewnienie rodzinie przeżywającej trudności wsparcia i 

pomocy asystenta rodziny oraz dostępu do specjalistycznego poradnictwa, 

− opracowanie i realizację 3-letniego gminnego programu wspierania rodziny,  

− współfinansowanie pobytu dziecka w pieczy zastępczej,  

− prowadzenia placówek wsparcia dziennego. 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję, ze względu 

na starzenie się mieszkańców oraz wiele osób długotrwale chorych bardzo jest potrzebny 

Zakład Opiekuńczo Leczniczy, realizacja zadania należy do powiatu. 

 

Radny Marek Piasecki zapytał czy będzie więcej pieniędzy na zadania związane z pomocą 

społeczną. Z dokumentacji wynika, że za 10 lat kobiet pracujących będzie 13 400 osób, a kobiet 

w wieku emerytalnym będzie 13 700, czyli więcej. Uważa, że za 10 lat będzie kryzys, mniej 

osób będzie pracowało a więcej potrzebowało pomocy. Jak MOPS przygotowuje się do tej 

sytuacji, do zaopiekowania się osobami starszymi, gdyż z roku na rok będzie coraz więcej osób 

do zaopiekowania się.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że jednostki gminne nie będą w stanie zaopiekować się seniorami dlatego 

stawiają na rozwój wolontariatu oraz aktywizację seniorów w Domach Dziennego Pobytu. 

MOPS już realizuje aktywizację osób starszych oraz włącza w to mieszkańców. MOPS-y w 

kraju przekształcają się w Centra Usług Społecznych, ponieważ korzystają z usług wsparcia dla 

osób aby seniorzy lub niepełnosprawni jak najdłużej pozostawali w miejscu zamieszkania bez 

kierowania do placówek, ponieważ koszt jest wysoki. Na realizację projektów wpłynęły tylko 

połowa środków rządowych .  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że komisja Spraw 

Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. informację. 

 

Ad 9.  

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-

Koźlu za rok 2023 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 



9 
 

 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali obszerny materiał pisemny ,,Sprawozdanie z działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu za rok 2023 r.”  z którym się zapoznali. 

Praca w MOPS jest trudna i wymagająca. Tematy dzisiejszej komisji się łączą. W gminie 

Kędzierzyn-Koźle osoby są bardzo dobrze zaopiekowane, zapytała o świadczoną opiekę 

wytchnieniową.  

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że opieką wytchnienia zajmują się opiekunki społeczne, bo jest to pomoc dla 

opiekuna-rodziny, opiekunki przychodzą do domu na określony czas, pomoc jest bezpłatna. 

Również pomoc jest świadczona w ośrodku wparcia dziennego z zespołem otępiennym na 

osiedlu Azoty dla osób z Alzhaimerem na 8 godzin a opiekun może w tym czasie pracować, 

Zadanie jest sfinansowane jest ze środków zewnętrznych. Obecnie pomoc społeczna się 

zmienia gdyż realizowanych jest bardzo dużo innych zadań i form pomocy, na pracowników 

MOPS narzucono wiele zadań do realizacji. Wiele projektów jest realizaowanych.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że komisja Spraw 

Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. informację. 

 

 

Ad 10.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego Gminy 

Kędzierzyn-Koźle ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 (projekt uchwały stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że członkowie 

komisji otrzymali materiał pisemny projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego Gminy Kędzierzyn-Koźle ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 z którym 

się zapoznali. Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję. Finansowanie programu jest z 

programów zewnętrznych aż 80% a 20% wniesie gmina. Opaska zawiera detektor upadku i ma 

w sobie GPS, senior może pozostać w swoim domu. 

 

W dyskusji głos zabrała radna Małgorzata Lipczyńska poinformowała, że z przestawionego 

projektu uchwały wynika, że w gminie jest bardzo dużo seniorów, również ich opiekunowie 

będą lub są  w granicy wielu i za chwilę oni również będą wymagali wsparcia. Opiekunowie z 

MOPS pracują za najniższą krajową a praca jest ciężka, jest to upokarzające. Brakuje ZOL -u, 

A założenie opaski seniorowi nie rozwiąże problemu. Ale inicjatywa Korpusu Wsparcia 

Seniorów jest ważne i innowacyjne, popiera realizację tego zadania. Jest to nowa pomoc dla 

samotnych seniorów, pozostających w domach. 

 

Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 

poinformowała, że to pilotażowy program, wskazany dla seniorów, opaska jest bezpłatna. 

Program jest nadzorowany przez opiekunów medycznych i jest możliwość od razu nawiązania 

kontaktu z opiekunem medycznym. Najpierw należy przeprowadzić edukację seniorów, opaska 

zawiera detektor upadku i ma w sobie GPS, chociaż już wielu seniorów  jest już 

wyedukowanych technologicznie, korzysta z telefonów. Rodziny lub dzieci przebywają daleko 

i senior ma nowy element pomocy.  
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Radny Marek Piasecki poinformował, że program jest bardzo potrzeby dla seniorów, bo wielu 

seniorów mieszka samodzielnie a rodziny są daleko, opaska da seniorom poczucie 

bezpieczeństwa.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała pracownikom i 

dyrekcji MOPS za ich ciężką pracę.  

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego Gminy 

Kędzierzyn-Koźle ,,Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024..  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marzanna Gądek-Radwanowska, Elżbieta Kozakiewicz, Anna Kras, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Marcin Wołyniec 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 8 głosów ,,za” zaopiniowała  ww. 

projekt uchwały. 

 

Ad 11.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski 

 

Komisja zaplanowała  wizytę w Stowarzyszeniu MONAR Schronisko dla Osób Bezdomnych 

MARKOT w Kędzierzynie-Koźlu, z siedzibą przy ul. Zielnej 11, 47-230 Kędzierzyn-Koźle w 

dniu 11 czerwca 2024 r. (wtorek) o godz. 15:30  – temat wynika z planu pracy.  

Posiedzenie komisji zostało zaplanowane na 17 czerwca 2024 r. (poniedziałek) o godz. 16:00 

w sali obrad Urzędu Miasta (pok.229). 

 

Ad 12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 

uczestnictwo w obradach komisji i zakończyła obrady o godz. 17:34 tego samego dni 

 

 

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI (-) 

 

Ewa Odulińska 

 

 

 

 
Protokołowała: Anna Dworaczek 


